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§ 17 Dnr 2021-000001 

Godkännande av dagordning 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna dagordningen med förslag på tillägg. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsutskottet ska fastställa dagordningen. 

Tor Tolander (M) vill ta upp våld i nära relationer, lärarbehörighet i kommunen 

efter skrivelsen i Hudiksvallstidningen samt verksamhetsbesök 

Eva Andersson (SD) vill ta upp skolmaten samt busskorten Ung i Nordanstig. 

Magnus Willing (S) vill ta upp information på kommunens hemsida. 
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§ 18 Dnr 2023-000014 

Ekonomi och verksamhetsuppföljning 

Utbildningsutskottets beslut 

1. Godkänna informationen. 

2. Utbildningsutskottet uppdrar till verksamheten att redovisa föreslagna och 

kommande åtgärder för att återta tappet och återfå budget i balans till nästa 

utbildningsutskott 2023-05-16.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Thomas Larsson, utbildningschef redovisade månadsuppföljningen för mars 2023. 

Totalt så ligger utbildningen på - 3 mkr. 

Thomas Larsson, utbildningschef informerade om att den största avvikelsen ligger 

på kommunens egna enheter och alla enheter har fått i uppdrag att prioritera sitt 

arbete över egen budget under 2023. Diskussioner förs med övriga enheter om att 

hitta bättre och hållbarare organisation för de socio ekonomiska resurser som 

betalas ut till enheterna. 

Tor Torlander (M) Undrar över tappet på 900 000 kronor från föregående 

redovisning på utbildningsutskottet 2023-03-14. Utskottet vill ha en redovisning av 

åtgärder till nästa utskottssammanträde i maj. 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning mars 2023 dok nr 135914. 
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§ 19 Dnr 2023-000013 

Verksamheten informerar 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Thomas Larsson, utbildningschef informerar om verksamheten april 2023. 

Rekryteringar 

Till Arthur Engberg/Ilsbo finns ett par intressanta sökanden som verksamheten 

avser att intervjua. Till Bergsjö F-9 finns inga intressanta sökande. Tanken här blir 

en interimistisk lösning under fortsatt rekrytering. 

Kvalitetsdialog Bromangymnasiet 

I början av april genomfördes den första kvalitetsdialogen med Bromangymnasiet i 

Hudiksvall. Rektorerna på Bergsjöskola och tre av rektorerna på gymnasiet, 

tillsammans med verksamhetschefer och kvalitetsansvariga träffades på 

Bromangymnasiet. En mängd intressanta data förevisades och fram trädde en bild 

av hur det går för gymnasielever från Nordanstig när de påbörjar sina 

gymnasiestudier. Närvarande enades om att den fortsatta dialogen måste beakta 

såväl hur eleverna bättre ska förberedas för gymnasieskolan och hur 

Bromangymnasiet ska kunna leda dem fram till högre måluppfyllelse. Under 

höstlovsveckan kommer nästa dag att äga rum. Målsättningen är att samla all 

personal från högstadiet och gymnasiet i samma kompetensutveckling. 
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§ 20 Dnr 2023-000177 

Patientsäkerhetsberättelse 2022 Utbildning 

Utbildningsutskottets förslag 

Utskottet föreslår kommunstyrelsen att godkänna patientsäkerhetsberättelsen för år 

2022.  

Sammanfattning av ärendet 

Thomas Larsson, utbildningschef informerade om patientsäkerhetsberättelsen 2022. 

I enlighet med patientsäkerhetslagen har ansvarig för elevhälsans medicinska 

insatser upprättat en patientsäkerhetsberättelse. Kommunstyrelsen föreslås att 

godkänna den.     

Enligt patientsäkerhetslagen SFS 2010:659 ska vårdgivaren skriva en 

patientsäkerhetsberättelse. Idén med patientsäkerhetsberättelsen är att öppet och 

tydligt för alla redovisa strategier, mål och resultat av arbetet med att förbättra 

patientsäkerheten.  

Patientsäkerhetsberättelsen ska ha en sådan detaljeringsgrad att det går att bedöma 

hur arbetet med att systematiskt och fortlöpande utveckla och säkra kvaliteten har 

bedrivits i verksamhetens olika delar, och att informationsbehovet hos externa 

intressenter tillgodoses. SOSFS 2011:9 7 kap. 3 §. Patientsäkerhetsberättelsen bör 

utformas så att den kan ingå i vårdgivarens ledningssystem för patientsäkerhet. 

Elevhälsan är vårdgivare inom kommunen. Ansvarig för elevhälsans medicinska 

insatser har därför upprättat en patientsäkerhetsberättelse i enlighet med 

ovanstående. 

År 2022 hade verksamheten totalt 190 avvikelser varav en skickades till IVO som 

Lex Maria. 

Beslutsunderlag 

Patientsäkerhetsberättelsen 2022 dok nr 135919. 

Thomas Larsson, utbildningschefens tjänsteutlåtande dok nr 135917. 
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§ 21 Dnr 2023-000081 

Lokaler - skola och förskola 

Utbildningsutskottets beslut 

1. Godkänna informationen. 

2. Utbildningsutskottet ställer sig bakom det omedelbara och fortgående 

renoverings- och underhållsarbetet på Bringstaskolan. Det är nödvändigt för att 

upprätthålla och utveckla lär- och arbetsmiljö, kvalité och attraktionskraft för 

skolan. Arbetet stärker också samhällsnyttan i övrigt då både bibliotek, 

idrottsanläggning och kommunens dagverksamhet utnyttjar skolområdet och dess 

lokaler. Utskottet ser det som självklart att arbetet sker i samverkan med inblandade 

verksamheters behov och önskemål.  

Sammanfattning av ärendet 

Hans-Åke Oxelhöjd, verksamhetschef tillväxt och service informerade om lokaler, 

skola och förskola april 2023. 

Stallet – ombyggnad 

Renovering av Stallet kommer att ske på bottenvåningen, där ny förskola inryms. 

Två av tre avdelningar färdigställs, möjligheter till expansion finns. Personalrum 

inhyses tills vidare i den tredje förskoleavdelningen. På övre plan blir det endast ett 

fläktrum. 

Ny kalkyl har gjorts och ska upp till kommunstyrelsen början på maj 2023 och till 

kommunfullmäktige slutet av maj 2023 för beslut. 

Idrottshallen 

Utskick på ett FFU-anbud (förfrågningsunderlag) ska vara klar 2023-06-23. 

Idrottshallen ska vara färdig augusti 2024 - inflyttning september 2024. 

Tidsplanen gäller om vi får anbud och ingen överklagan kommer in. Om 

färdigställandet fördröjs måste ombyggnation av gamla hallen och borttagande av 

duschmoduler senareläggas. 

Bringstaskolan 

Hans-Åke Oxelhöjd har träffat Katarina Nordell, biträdande rektor och fått en 

rundvandring på vad som har behov för renovering på Bringstaskolan. Renovering 

ska göras i klassrummen i huvudbyggnaden samt installera ett extra aggregat för 

ventilationen på ovanvåningen på huvudbyggnaden, detta ska vara klart augusti 

2023. 
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§ 22 Dnr 2023-000079 

Årsplan 

Utbildningsutskottets beslut 

Utbildningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att anta redovisningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Thomas Larsson, utbildningschef redovisade efter årsplanen, måluppfyllelse åk 6 & 

9, mått för uppföljning av biblioteksplanen och fördjupad analys av åtgärdsprogram 

& extra anpassningar. 

Särskilt stöd 

Vi har valt att djupstudera år 6 och år 9 i denna fördjupade analys. Inga skillnader 

mellan olika skolor kan iakttas. 

Tabellerna visar att endast två elever i behov av insats inte fått sådan. Det är 

visserligen två för många, men ändå en hygglig siffra. Vad som däremot inte är bra 

är att vi inte utvärderar våra insatser i tid. De flesta extra anpassningar är skrivna för 

åtskilliga månader sedan och har sedan inte utvärderats. Insatser krävs fortfarande 

på dessa elever, vilket betyder att de inte får det stöd de behöver. När det gäller 

särskilt stöd handlar det om mindre förseningar om några veckor oftast, men inte 

heller dessa elever kan vi med säkerhet konstatera får det stöd de behöver. Det är 

inte särskilt troligt att det ser annorlunda ut i de årskurser vi inte tittat på. Sannolikt 

är arbetet något skarpare i de årgångar som slutar på skolan. 

Slutsatsen är att vårt arbete med extra anpassningar och särskilt stöd är ett 

misslyckande. Vi behöver arbeta med detta på ett helt annat sätt. Rektor måste ta 

tydligare ledning i arbetet med det särskilda stödet och säkerställa både att 

insatserna utvärderas i tid (dvs 4-6 veckor) och att de ger resultat på 

måluppfyllelsen. Ett kommunövergripande arbetssätt kommer att lanseras i närtid. 

Måluppfyllelse år 6 och år 9 

Tabell 

 

År 6 

Andelen mer än godtagbara betyg (A, B) varierar mellan 29 och 6%, godtagbara 

betyg (C) mellan 38 och 14%, mindre än godtagbara betyg (D,E) mellan 71 och 

30% och andelen icke godkända (F) mellan 10 och 4%. (Eftersom eleverna läser 

olika SO- och NO-ämnen vid olika tillfällen på olika skolor går det inte att göra en 

bra sammanställning på hela år 6.) 
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Fort. § 22 

Förhållandet mellan betygskategorierna stödjer tidigare analyser och 

uppmärksammades redan i den ”måluppfyllelsetour” som verksamhetsledningen 

genomförde under senare halvan av ht 2022. Att denna diskussion inte fått någon 

effekt på betyg satta till jul är inget konstigt. Slutsatsen är fortfarande densamma, 

att pedagogernas fokus är på att få eleverna att uppnå godkända betyg och att 

undervisningen inte underlättar mer än godtagbara betyg. I vilken utsträckning de 

som erhåller mer än godtagbara betyg fått hjälp att nå dit låter sig inte avgöras.  

Någon skillnad borde emellertid börja märkas till läsårsbetygen i sommar. 

Jämförelsen mellan skolor visar att Gnarps skola har betydligt lägre betyg än andra 

skolor och att Arthur Engberg sticker ut positivt. De har störst andel på kategorierna 

AB och C samt minst andel på kategorierna DE och F. 

År 9 

Andelen mer än godtagbara betyg (A, B) är 23%, godtagbara betyg (C) är 23%, 

mindre än godtagbara betyg (D,E) är 51% och andelen icke godkända (F) är 3%. 

Av dessa siffror ser det ut som om högstadiet delvis förmår kompensera för de lägre 

betygen från mellanstadiet. Andelen mer än godtagbara betyg, liksom andelen icke 

godkända, är till skillnad från i lägre årskurser bra. Dock är bäst att skicka med den 

brasklappen, att den senaste jämförelsen mellan NP och betyg gav stöd för 

slutsatsen att högstadiet sätter för höga betyg, en slutsats som också styrks av den 

sänkning av betygen som är vanligast när eleverna sedan börjar på gymnasiet. För 

att kunna dra säkra slutsatser, vare sig av positiv eller mer negativ art, krävs 

fortsatta analyser över tid av våra resultat. 

Meritpoängen på dessa höstbetyg blir 224, vilket ska jämföras med avgångsbetygen 

2022 som blev 231. Gissningsvis ökar meritpoängen något mellan höst och vår. Vi 

får nog ungefär samma värden. Det som tynger är den höga andelen E betyg (23%, 

vilket dock är mindre än andelen D betyg som är 27%). Vi behöver höja ambitionen 

med de elever som får dessa betyg. 

Övergripande slutsats 

Det är i de lägre årskurserna vi måste höja våra resultat ordentligt. Tidigare beslut 

om att bryta ner målen uppifrån ligger fast. Detta kommer att ge bättre målstyrning i 

de lägre årskurserna. Vi måste också fortsätta med samrättningar och 

bedömningsdiskussioner i samband med rättningen av våra nationella prov. Utifrån 

analysen av våra insatser av extra anpassningar och särskilt stöd drar vi slutsatsen 

att misslyckandet på detta område tynger våra resultat och att ett 

kommunövergripande arbetssätt snarast måste beslutas. 

Efter vårens arbetslagsutbildningar i analys tycker vi oss märka ett stigande intresse 

för diskussioner rörande vår måluppfyllelse bland våra pedagoger och vi ser också 

att responsen på avvikelserna vad gäller betyg och NP varit konstruktiva i ämnet 

matematik. Det finns alltså viss anledning att se ljust på utvecklingsarbetet. 
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Forts. § 22 

Uppföljning av biblioteksplanen 2022 

(2021, 2020 och 2019 inom parentes) 

Antal utlån av olika typer av fysiska medier 

Fysiska böcker 50 063 varav omlån 17 153 (40 851, 40 928, 36 357) 

Ljudböcker 586 varav omlån 176  (712, 938, 1 303) 

Talböcker 291 varav omlån 124  (463, 505, 344) 

Tidskrifter 1313 varav omlån 123  (1 365, 2 179, 1 904) 

Film 898 varav omlån 110  (795, 1 326, 1 124) 

Övrigt 520 varav omlån 168  (572, 564, 371) 

Övrigt bl a interaktiva medier, TV-spel, noter, musik 

Totalt antal utlån 53 671 varav omlån 17 854      (44 758, 48 440, 41 403) 

Film och ljudböcker har en tydlig minskning av utlån. Beror antagligen på att vi 

erbjuder streamad film och ljudböcker eller att man använder kommersiella tjänster 

för detta.  

Utlån av talböcker minskar också ganska mycket, det beror helt enkelt på hur 

många berättigade talbokslåntagare vi har.  

Vårt bestånd av tidskrifter blir mindre eftersom tidskrifterna ökar i pris ganska 

mycket. Kan vara en förklaring att lånen minskar där. Eller så använder man någon 

kommersiell tjänst för att ladda hem tidskrifter. 

Mycket av den ökade utlåningen av fysiska medier är barnböcker och beror till stor 

del på att samarbetet med skolan har fått ett uppsving efter pandemin. 

2019: Av den totala utlåningen är 54% barnmedia och 46% vuxenmedia. 

2020: Av den totala utlåningen är 55% barnmedia och 45% vuxenmedia. 

2021: Av den totala utlåningen är 59% barnmedia och 41% vuxenmedia. 

2022: Av den totala utlåningen är 66% barnmedia och 34% vuxenmedia 

Antal nyförvärv av olika typer av fysiska medier 

Fysiska böcker 2 558  (2 834, 3 006, 2 352) 

Ljudböcker  96  (92, 102, 79) 

Talböcker  12  (42, 6, 24) 

Film  27  (29, 29, 33) 

Övrigt  29  (17, 58, 64) 

Totalt antal nyförvärv 2 722   (3 014, 3 201, 2 552) 
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Forts. § 22 

Här ser man tydligt att nyförvärv minskar hela tiden vilket helt klart beror på ökade 

priser, men att medieanslaget inte ökat i samma takt. 

Bestånd, nyförvärv och utlån av tryckta böcker för barn och unga 

2022: Bestånd 24 470, nyförvärv 1 369, utlån 31 734 

2021: Bestånd 28 779, nyförvärv 1 582, utlån 22 903 

2020: Bestånd 27 786, nyförvärv 1 705, utlån 22 871 

2019: Bestånd 28 249, nyförvärv 2 352, utlån 21 774 

Att beståndet minskat beror både på minskade antal nyinköp samt gallring av 

beståndet. 

Bestånd och utlån av medier för personer med läsnedsättning 

2022: Bestånd 2 718, utlån 532 

2021: Bestånd 2 670, utlån 631 

2020: Bestånd 2 733, utlån 647 

2019: Bestånd 2 636, utlån 586 

Antal aktiva låntagare – män, kvinnor, barn och unga 

2022: Totalt antal aktiva låntagare 1 803, varav 762 är under 18 år 

Kvinnor 1 075, män 617, övriga 111 = 1 803 

2021: Totalt antal aktiva låntagare 1 915, varav 749 är under 18 år 

Kvinnor 1 178, män 620, övriga 117 = 1 915 

2020: Totalt antal aktiva låntagare 1 927, varav 813 är under 18 år 

Kvinnor 1 134, män 690, övriga 103= 1 927 

2019: Totalt antal aktiva låntagare  2 061, varav 846 är under 18 år 

Kvinnor 1 224, män 712, övriga 125 = 2 061 

Gissningsvis beror minskningen av antalet aktiva låntagare på ökad konkurrens från 

kommersiella media. 

Antal besökare på Bergsjö bibliotek 

2022: 16 806. Fördelade på 249 öppetdagar vilket ger ett snitt på 67 

besök/öppetdag. 

Det är öppet 29 timmar/veckan på Bergsjö bibliotek. 

2021: 12.883. Fördelade på 248 öppetdagar vilket ger ett snitt på 52 

besök/öppetdag. 

Det är öppet 26 timmar/veckan på Bergsjö bibliotek. 

2020: 15.981. Fördelade på 241 öppetdagar vilket ger ett snitt på 66 

besök/öppetdag. 
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Forts. § 22 

Det är öppet 26 timmar/veckan på Bergsjö bibliotek. 

2019: 17.680. Fördelade på 234 öppetdagar vilket ger ett snitt på 76 

besök/öppetdag. 

Det är öppet 26 timmar/veckan på Bergsjö bibliotek. 

När det gäller antal besökare syns det tydligt att det sjönk under pandemiåren. 

Redovisning av aktiviteter på biblioteken – vuxna, barn och unga. Uppdelad i olika 

kategorier 

Totalt 239 aktiviteter varav 179 för barn och unga 

Aktiviteter i samarbete med BVC 6 för barn (1, 2, 14) 

Berättar- eller sagostund  9 för barn (25, 0, 14) 

Pysselaktivitet   20 för barn (5, 0, 16) 

Läsecirkel   4 för vuxna (3, 6, 18) 

Biblioteksvisningar/info 19 varav 16 för barn     (7, 68, 45) 

Bokprat  97 varav 94 för barn     (45, 67, 130) 

Datahandeldning  2 för barn (0, 0, 0) 

Filmvisning  26 varav 11 för barn     (8, 0, 0) 

Föreläsning   4 för vuxna (2, 9, 8) 

Författarbesök   6 för vuxna (1, 1, 0) 

Skrivarkurs   3 för barn (0, 0, 0) 

Sångstund   2 för barn (0, 0, 0) 

Teaterföreställning  8 för barn (0, 0, 2) 

Utställning  14 varav 4 för barn (7, 5, 16) 

Övriga aktiviteter 19 varav 4 för barn (9, 5, 10) 

* vi hade bidrag från Statens kulturråd för att ordna familjeaktiviteter, totalt 12 

externa aktörer. Det kostade ca 104 000 kr och bekostades av bidraget. Totalt blev 

det 16 kulturarrangemang under våren för barnfamiljer med totalt 296 besökare. 

2021 

Totalt antal aktiviteter 115 varav 92 för barn och unga 

2020 

Totalt antal aktiviteter 168 varav 149 för barn och unga 

2019 

Totalt antal aktiviteter 273 varav 221 för barn och unga 

Liten förklaring till att det vas fler aktiviteter 2019 är att vi gjorde fler bokprat och  
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Forts. § 22 

biblioteksvisningar/info. 

Beslutsunderlag 

Årsplan 2023, april dok nr 135938. 
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§ 23 Dnr 2022-000148 

Utträde ur Hälsinglands utbildningsförbund 

Utbildningsutskottets förslag 

Utbildningsutskottet föreslår Kommunstyrelsen att rekommendera 

Kommunfullmäktige att skyndsamt begära ett utträde ur Hälsinglands 

utbildningsförbund. 

Reservationer 

Magnus Willing (S) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

 

1. Jag saknar en detaljerad information och analys av de eventuella ekonomiska 

konsekvenserna ett utträde innebär. Exempelvis hur det påverkar ersättningen till 

friskolorna då dessa påverkas av kostnaden för de program som bedrivs i egen regi. 

 

2. Jag saknar en analys av konsekvenserna för vuxenutbildningen i Bergsjö då 

nästan allt fokus i utredningen har legat på gymnasieeleverna. Konsekvenserna bör 

bli större än att endast vem som står som huvudman för utbildningen ändras. I en 

analys bör även personalen/facket få komma till tals innan ett beslut tas. 

Jag saknar även en analys av vad konsekvenserna blir av en utökad samverkan med 

Sundsvall inom vuxenutbildningen då reglerna för hur utbildningsplatserna tillsätts 

skiljer sig mot för antagningen till gymnasiet. 

 

3. Jag anser att vi tappar det demokratiska inflytandet och insynen i 

vuxenutbildningens verksamhet som finns i dagsläget om vi överlåter 

huvudmannaskapet till/endast köper tjänsten av Hudiksvall och inte bildar en 

gemensam nämnd eller annan form av styrgrupp där folkvalda från Nordanstig 

ingår. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Thomas Larsson, utbildningschef informerade om begäran om utträde ur 

Hälsinglands utbildningsförbund. 

Utbildningsverksamheten i Nordanstigs kommun kan bedriva en nära 

kvalitetsdialog med Hudiksvalls kommun och Bromangymnasiet utan att utträda ur 

Hälsinglands utbildningsförbund. Att ingå i förbundet blir emellertid skäligen 

meningslöst eftersom dess uppgifter lika gärna kan administreras av Hudiksvall för 

i stort sett samma pris som kommunen betalar idag. Hudiksvall har inom ramen för 

denna kostnad erbjudit sig att tillsätta en halvtidsrektor med ansvar just för 

Nordanstigs elever. Det skulle kraftfullt stärka det systematiska kvalitetsarbetet och 

gör ett utträde ur Hälsinglands utbildningsförbund till en naturlig konsekvens. 

Eftersom ett samverkansavtal gällande planering och dimensionering av gymnasial 

utbildning fr o m 1 juli 2023 är lagstadgat och en arbetsmarknadsregion utan 

Hudiksvall och Sundsvall för Nordanstigs kommun vore poänglös ökar ytterligare  
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Forts. § 23 

nödvändigheten av en förankring med dessa kommuner. Ett samverkansavtal med 

nämnda kommuner förutsätter i sig också ett utträde ur Hälsinglands 

utbildningsförbund. 

Av ovan angivna skäl bör Utbildningsutskottet föreslå Kommunstyrelsen att 

rekommendera Kommunfullmäktige att skyndsamt begära ett utträde ur 

Hälsinglands utbildningsförbund i syfte att 

• stärka det systematiska kvalitetsarbetet med kommunens gymnasieelever 

• säkra kommunens följsamhet av prop. 2021/22:159: Dimensionering av gymnasial 

utbildning för bättre kompetensförsörjning 

och genomföra detta utan större kostnadsändringar av verksamheten. 

Beskrivning av ärendet 

Våren 2022 gavs utbildningsverksamheten i uppdrag att utreda 

verksamhetsmässiga, juridiska och ekonomiska förutsättningar för Nordanstigs 

kommun för direkt samverkan med Hudiksvalls kommun rörande gymnasie- och 

vuxenutbildning. Uppdraget föranleddes framför allt av de dåliga resultat 

Nordanstigs gymnasieelever under flera år uppvisat. Utredningen redovisades på 

KS den 7 juni 2022. 

I korthet konstaterades i utredningen att andelen elever från Nordanstigs kommun 

som går i Hälsinglands utbildningsförbund skolor är försumbar (vid tillfället fem 

st). Vidare konstaterades att utbildningsförbundet inte bedriver systematiskt 

kvalitetsarbete mot externa aktörer (fristående huvudmän, andra kommunala 

huvudmän). I praktiken betydde det att Nordanstigs gymnasieelever inte omfattades 

av något kvalitetsarbete. 

I utredningen konstaterades också att vuxenutbildning och övrig verksamhet vid 

enheten CFL Nordanstig var mycket väl fungerande, välrenommerad och med goda 

resultat. Det var ett uttalat intresse från politiken i Nordanstig att denna verksamhet 

skulle bli kvar i Bergsjö. Placeringen var också bra för IM-eleverna, som ännu inte 

kommit in på ett nationellt program. 

Gällande Hudiksvalls kommun och Bromangymnasiet konstaterades i utredningen 

att en överväldigande majoritet av Nordanstigs gymnasieelever gick på 

Bromangymnasiet (ca 80%). Ett samarbete med Bromangymnasiet kring det 

systematiska kvalitetsarbetet skulle alltså ge mycket god påverkan på just dessa 

elever. De tekniska möjligheterna fanns, liksom möjligheten att bedriva arbetet i 

enlighet med de strategier som styr Nordanstigs ubildningsverksamhets eget 

utvecklingsarbetet. Det fanns också ett stort intresse för samarbetet i Hudiksvalls 

kommun. Verksamheten vid CFL Nordanstig skulle kunna fortgå som tidigare i 

samarbete med vuxenutbildningen i Hudiksvall. 

I utredningen konstaterades att kostnaderna för ett samarbete med Hudiksvall 

ungefärligen skulle motsvara de belopp som Nordanstigs kommun för närvarande 

betalar till utbildningsförbundet. 

Juridiska frågeställningar behandlades i utredningen utifrån aspekterna utträde ur 

utbildningsförbundet och någon form av samverkan med Hudiksvall. Det  
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konstaterades att utträde ur Hälsinglands utbildningsförbund är möjligt och att 

uppsägningstiden är tre år. Vidare framhölls avtalssamverkan som den mest 

lämpliga samarbetsformen med Hudiksvall. 

Så långt 2022 års utredning. 

I juni 2022 beslutade regeringen om regional planering och dimensionering av 

gymnasial utbildning (prop. 2021/22:159: Dimensionering av gymnasial utbildning 

för bättre kompetensförsörjning). Syftet med dessa ändringar i skollagen är att 

• öka det tillgängliga utbudet av utbildning på gymnasial nivå. 

• underlätta ungdomars och vuxnas etablering på arbetsmarknaden. 

• förbättra kompetensförsörjningen i välfärd och näringsliv. 

Det är meningen att arbetsmarknadens behov ska få betydelse vid planering och 

dimensionering av utbildningar inom gymnasieskolan och kommunal 

vuxenutbildning. Varje kommun ska samverka med minst två andra kommuner 

inom ramen för ett samverkansavtal som avser planering, dimensionering och 

erbjudande av utbildning. Inom samverkansområdet ska det vara möjligt att fritt 

söka till de utbildningar som erbjuds inom samverkansområdet.  

Ett planeringsunderlag håller för närvarande på att tas fram av Skolverket. Av detta 

underlag ska framgå vilka utbildningar som finns på regional nivå och vilka 

pendlingsområden elever rör sig i mest frekvent. En sammanvägd bild av 

kompetensbehoven på arbetsmarknaden ska ges. En bedömning av vilka 

förändringar som behövs i utbildningsutbudet ska genomföras. 

Lagändringarna träder i kraft 1 juli 2023 och ska tillämpas i utbildningarna fr o m 

2025. 

För Nordanstigs del är de naturliga kommunerna att samverka med vad gäller 

abetsmarknadens behov Hudiksvall och Sundsvall. Det är också de kommuner som 

ligger inom pendlingsområdet för gymnasielever i Nordanstig. Hudiksvall söker i 

första hand ett samarbete med Nordanstig och Sundsvall. De två andra kommuner 

som ingår i HUF är Bollnäs och Söderhamn. Den sistnämnda kommunen har viss 

betydelse för arbetsmarknaden i Nordanstig, medan den förras betydelse är 

försumbar. Helt klart är att såväl Hudiksvall som Sundsvall är av mycket större 

betydelse för arbetsmarknaden i Nordanstigs kommun. 

En förutsättning för ett verkningsfullt samverkansområde avseende dimensionering 

av gymnasieutbildning och vuxenutbildning är att elever folkbokförda i respektive 

kommun antas som förstahandssökande i de andra kommunernas gymnasieskolor. 

Om så ska vara möjligt måste eleverna kunna söka direkt till de utbildningar som 

erbjuds. För Nordanstigs del är denna modell inte förenlig med att kvarstanna inom 

Hälsinglands utbildningsförbund. 

Utbildningsverksamheten i Nordanstigs kommun kan bedriva en nära 

kvalitetsdialog med Hudiksvalls kommun och Bromangymnasiet utan att utträda ur 

Hälsinglands utbildningsförbund. Att ingå i förbundet blir emellertid skäligen 

meningslöst eftersom dess uppgifter lika gärna kan administreras av Hudiksvall för  
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i stort sett samma pris som kommunen betalar idag. Hudiksvall har inom ramen för 

denna kostnad erbjudit sig att tillsätta en halvtidsrektor med ansvar just för 

Nordanstigs elever. Det skulle kraftfullt stärka det systematiska kvalitetsarbetet och 

gör ett utträde ur Hälsinglands utbildningsförbund till en naturlig konsekvens. 

Eftersom ett samverkansavtal gällande planering och dimensionering av gymnasial 

utbildning fr o m 1 juli 2023 är lagstadgat och en arbetsmarknadsregion utan 

Hudiksvall och Sundsvall för Nordanstigs kommun vore poänglös ökar ytterligare 

nödvändigheten av en förankring med dessa kommuner. Ett samverkansavtal med 

nämnda kommuner förutsätter i sig också ett utträde ur Hälsinglands 

utbildningsförbund. 

Av ovan angivna skäl bör Utbildningsutskottet föreslå Kommunstyrelsen att 

rekommendera Kommunfullmäktige att skyndsamt begära ett utträde ur 

Hälsinglands utbildningsförbund i syfte att 

• stärka det systematiska kvalitetsarbetet med kommunens gymnasieelever 

• säkra kommunens följsamhet av prop. 2021/22:159: Dimensionering av gymnasial 

utbildning för bättre kompetensförsörjning 

och genomföra detta utan större kostnadsändringar av verksamheten. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen eller ringa då kostnaden för medlemskapet i Hälsinglands utbildningsförbund 

ungefärligen motsvarar kostnaden för det nya samverkansavtalet. 

Beslutsunderlag 

Thomas Larsson, utbildningschefens tjänsteutlåtande dok nr 135920. 
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§ 24 Dnr 2023-000015 

Information och övriga ärenden 

Utbildningsutskottets beslut 

1. Godkänna informationen. 

2. Utskottet beslutade att lägga verksamhetsbesök på Bringstaskolan nästa 

sammanträde 2023-05-16. På sammanträdet 2023-06-13 planeras en preliminärt  

höstens resterande verksamhetsbesök. 

 

3. Utskottet beslutade att bjuda in en representant från enheten kost och städ för att 

redogöra för planer och visioner angående skolmaten. 

 

4. Utskottet uppdrar till verksamheten att informera om stängningstider och 

planeringsdagar på förskolorna. 

Sammanfattning av ärendet 

Tor Tolander (M) informerar om att våld i nära relationer kommer att få en egen 

handlingsplan som, när den är antagen, kommer brytas ner till en handlingsplan för 

vår verksamhet. Utskottet ser fram emot detta och ser att nödvändigheten att det 

också ingår i kommunens folkhälsostrategi. 

Tor Tolander (M) informerar om Hudiksvalls tidningens genomgång av 

lärarbehörigheten i Hälsinglands kommuner diskuteras och en genomlysning visar 

på följande: 

Enligt våra egna siffror ligger vår totala behörighet på 83.3% - inte på de 58.5% 

som Kolada redovisar. Skillnaden är märklig och svårförklarad. 

Koladas siffror visar att vår lärarbehörighet är lägst i Hälsingland samtidigt som 

meritvärdena våra avgångselever har var högst i landskapet 2022 och 3:e högst 

räknat på medelvärdet 2019-2022. 

Slutsatsen av detta är inte helt enkel att dra men pekar på att vårt högstadium 

fungerar mycket väl. 

Thomas Larsson, utbildningschef påpekar också att de brister i behörighet vi har 

huvudsakligen finns i de praktiska/estetiska ämnena inte i kärnämnena där 

behörigheten är hög. 

Tor Tolander (M) lägger fram ett förslag om verksamhetsbesök under våren, 

sammanträde på förmiddagen och verksamhetsbesök på eftermiddagen, 4-6 besök 

per år. Utskottet beslutade att lägga verksamhetsbesök på Bringstaskolan nästa 

sammanträde 2023-05-16. Sammanträdet 2023-06-13 planera en preliminär plan 

över verksamhetsbesök under hösten 2023. 
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Eva Andersson (SD) vill få en redogörelse över variationen på skolmaten i vår 

kommun. Utskottet beslutade att bjuda in en representant från enheten kost och städ 

för att redogöra för planer och visioner angående skolmaten. 

Eva Andersson (SD) har fått in frågor från medborgare om busskortet Ung i 

Nordanstig vad som gäller, eleverna får åka till Hudiksvall men inte tillbaka till 

Nordanstigs kommun.  

Helena Van Brakel, skolskjutssamordnare informerade utbildningsutskottet att 

busskortet, Ung i Nordanstig är ett busskort som är politiskt beslutat att alla elever 

som är folkbokförda i kommunen och går i årskurs 7-9 ska få. Busskortet gäller 

måndag - söndag att åka inom Nordanstigs kommun, denna information får 

vårdnadshavarna i samband med utskick av busskortet. 

Magnus Willing (S) önskar mer information om förskolorna på kommunens 

hemsida från verksamheterna om stängda dagar, planeringsdagar, slå ihop 

avdelningar under semestertiden. Utskottet uppdrar till verksamheten att genomföra 

mer information om förskolorna på kommunens hemsida. 

 

 


